
Referat af bestyrelsesmøde i bestyrelsen for DM Professionshøjskoler og Erhvervsakademier.  

Den 18.09.20 kl 09-13 

 

 

Til stede: Karen Drejer, Jimmy Krab, Tommy Dalegaard Madsen, Inge Regnarsson, Jens Ejstrup, Helle 

Waagner, Helle Juel Johansen, Anders Henning Simonsen, Erik Lomstein og Käthe Thaisen Akselsen (digitalt) 

DM’s sekretariat: Christina Vandborg  

Afbud: Ingen 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Erik Lomstein er ordstyrer. 
Der bydes velkommen til Käthe Thaisen Akselsen, som indtræder i bestyrelsen, da både Henning 
Westphael og Susanne Bang-Larsen er stoppet. 
 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at der er enkelte forglemmelser på dagsordenen;  
Under pkt. 5 om genbedømmelse mangler orientering om møder med DSR.  
Under pkt. 10 om arbejdet i landsklubben mangler orienteringer om diverse møder. 
Jens Eistrup fremsætter ønsker til punktet evt.: hvordan adjunktperioden forlænges pga. corona, 
samt hjemmearbejdsplads. Alternativt foreslås, at disse punkter kommer med på næste 
bestyrelsesmøde. 

2. Referat af FU møde 31.09.2020 
Referatet godkendes 

3. Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde 17.06.20 
Referatet godkendes 

4. OK 21: aktuel status  
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at der i foråret havde været en forventning om, at alle 
parter ønskede at forlænge den nuværende overenskomst. Det har AC arbejdet for, men flere 
forbund under FH har ikke ønsket det samme.  Da det ikke var muligt at opnå enighed på 
arbejdstagersiden bliver overenskomstforhandlinger afholdt som planlagt.  
Det arbejde der allerede er lagt i landsklub-bestyrelsen omkring krav er således brugbart.  
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at der er udsendt en fortrolig mail om DMs 
overenskomstkrav som indsendes til AC. Disse er endnu fortrolige. Mailens indhold drøftes. 
 
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at arbejdstid er absolut høj prioritet sammen med løn. 
I forhold til arbejdstiden, så undersøge det om det er muligt at bruge læreraftalen som løftestang 
for at få tillidsvalgte med ind i drøftelserne omkring arbejdstidstilrettelæggelsen. DM deltager i en 
arbejdsgruppe under AC om arbejdstid, og indgår derfor også i en dialog om at formulere krav hertil. 
 
Bestyrelsen gør opmærksom på, at der efterhånden forekommer en del aften-weekendarbejde på 
forskellige institutioner.  
Drøftelse af vigtigheden af at huske på seniorvilkår. 

Bestyrelsen giver sin opbakning til de fremsendte krav. 



5. Genbedømmelser af lektorer og ny lektorbekendtgørelse  
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om, at kap. 5 i bekendtgørelsen er gældende. 
En stor gruppe underviserkolleger har henvendt sig til Ministeren, og fremsendt 24 nye spørgsmål til 
Ministeren. 
Bestyrelsen drøfter græsrøddernes henvendelser, og om hvordan bestyrelsen bedst kan understøtte 
bevågenhed om lektorbedømmelses-problematikken. 
Tommy orienterer om, at vi er i dialog med DSR vedr. samarbejde om videre tiltag. 
Mødet mellem DM og DSR er den 22. september.  

Mulige videre tiltag drøftes i bestyrelsen. Forslag om foretræde for Ministeren eller folketingets 
uddannelsesudvalg er mulige scenarier. 
 
Bestyrelsen bakker om videre tiltag for at gøre opmærksom på problematikken, og tilbyder også 
hjælp til det videre arbejde. 

6. Budget 2021  
Tommy Dalegaard Madsen orienterer om det endelige forslag til mål, aktivitet- og arbejdsplan for 
2021 der er indsendt til videre godkendelse i DM.  Forslaget har været sendt ud i skriftligt høring til 
bestyrelsen i august for at nå det inden tidsfristen den 1. september, samt været drøftet i FU. 
Forslag til budget 2021 drøftes.  
Der afholdes senere på måneden møde med DMs økonomi afdeling. 
Bestyrelsen drøfter en hensigtsmæssig mødekadence for 2021.  

7. Opsamling på opmærksomhedspunkter fra det politiske seminar d. 18.09.20  
Tommy Dalegaard Madsen opsummerer hovedpunkter fra gårsdagens politiske drøftelse. 
 
Der er enighed om, at underviserfagligheden med fordel vil kunne beskrives bedre.  
Her drøftes det hvor der allerede findes beskrivelser om undervisningsfagligheden, fx, i 
stillingsstrukturen. Der kan også være beskrivelse på det internationale niveau, samt 
praksisbeskrivelser for underviserne.  
 
Den politiske drøftelse skulle særligt handle om at få synliggjort hvad er en underviserprofession, 
hvad bidrager den med, bør den have mere plads i evalueringskoncepter og i 
akkrediteringssituationen. Hvilken kvalitet er den med til at foranstalte. Hvordan vil man kunne måle 
på undervisningsfagligheden? 
 
Det drøftes hvordan bestyrelsen bedst kommer videre.  Der er enighed fra bestyrelsen om, at en 
arbejdsgruppe kunne være en mulighed. 
Inden en arbejdsgruppe nedsættes, så vil punktet blive drøftet på det kommende bestyrelsesmøde. 
Det skal være klart hvad arbejdet skal bruges til, fx. skal der udarbejdes en vejledning målrettet til 
akkrediteringssituationen.  Der er enighed om, at emnet ville kunne være fint til et TR seminar. 
 
Arbejdsgruppen bliver dannet efter næste bestyrelsesmøde på bagrund af yderlig drøftelse for at 
fokusere emnet. 
 

8. Strategi for AMR 

Tommy Dalegaard Madsen henviser til, at det i bestyrelsens arbejdsprogram ligger en opgave om, at 

udarbejde en strategi for tættere involvering af arbejdsmiljørepræsentanterne. Det er der ikke pt. 

 



Bestyrelsen drøfter overvejelser om opdelt møde i november, dvs. særskilt punkt for AMR. 

Drøftelse i bestyrelsen om hvordan og hvor det bedst vil give mening af involvere AMR. Det kunne 

fx. være mere målrettet interessevaretagelse, netværk på tværs af institutioner og det fælles fokus 

på arbejdsmiljøopgaven. 

9. TR seminar. Planlægning og status 
Jens Eistrup orienterer om planlægningen af TR seminaret i november. 
Det drøftes, at arbejde videre på et fysisk møde da retningslinjerne pt. ikke tilskynder en aflysning. 
Emner som kunne være væsentligt at få tænkt med ind i programmet: Arbejdsmiljø ift. skifte 
imellem fysisk og online, corona, andre overvejelser om fokus på de nye digitale udfordringer, 
andet?.  
Det er vigtigt, at programmet udarbejdet så bestyrelsen deltager i drøftelserne med AMR..  
 
Forslag om at Tommy Dalegaard Madsen indtræder.  Det besluttes.  

10. Orientering om arbejdet i landsklubben 
 
Mødeplan 2021 
Planen lægges fast på de foreslåede datoer.  I marts vil mødet blive afholdt i Esbjerg. 
Bestyrelsen skal være opmærksom på nye datoer for TR seminar i april. Hvis der bliver pålagt 
besparelser for 2021 i forhold til bestyrelsen, kan april-mødet best undværes. 
Det foreslås at næste politiske seminar afholdes på Frederiksdal. 
Drøftelser af TR seminar i oktober 2021, tema kunne omhandle undervisningskvalitet, Lokation vil 
blive Kongebrogården i Middelfart d. 13-14/10.21. 
Klar til kalenderinvitation, som udsendes snarest. 
 
Voldgift vedr. Ph.d.  
Kort orientering om status. Klageskrift er sendt afsted.  
Der vil komme artikel i ph-bladets næste nummer. 

Nyt fra uddannelserne  

Orientering om Absalon der har fjernet borde for at imødekomme Corona-pladskrav. 
 

Læreruddannelsen  
 

Kommissionen er nedlagt. I stedet skal hverdagens eksperter med på råd. 
Faglige foreninger har holdt møde med læreruddannelsesudvalget og formanden og bl.a. drøftet 
muligheden for at involvere lærergruppen. Klæde hinanden på til drøftelser. 
Der er planlagt medlemsmøde for undervisere på læreruddannelsen 
d.7.11.21https://dm.dk/kalender/2020684 
 

Pædagoguddannelsen  
Tommy Dalegaard Madsen orienterede kort om evalueringen af pædagoguddannelsen 

 



Tommy Dalegaard Madsen orienterer desuden om referencegruppens arbejde i forhold til 
evalueringen af pædagoguddannelsen. 

Tommy Dalegaard Madsen redegjorde herudover for at flere møder med strategiske 
interessenter var afholdt og at flere allerede er i kalenderen. 

Der blev afhold et digitalt medlemsmøde d. 3.9.20 for undervisere på pædagoguddannelsen om 
hvad vi forskningsmæssigt ved om den nuværende pædagoguddannelses styrker og svagheder.  
 

Erhvervsakademierne 
Status på hverveindsatsen 
Møde den 24. september, TR seminar for erhvervsakademierne om ’arbejdstid’. Der er sørgeligt nok 
kun 3 tillidsrepræsentanter fra DM tilmeldt derudover henholdsvis 8 og 11 fra Ida og Djøf. 

11. Orientering om arbejdet i DM 
Tommy Dalegaard Maden orienterer om at DM’s Hovedbestyrelse har vedtaget en ny 
kommunikationsstrategi. Den vil få betydning for hvordan vi kommunikerer til medlemmer og 
tillidsvalgte i fremtiden. 
Sektorstrukturen er nu på plads, og kun enkelte området udestår.  
Det er endnu usikkert hvad der sker med arbejdsmarkedsudvalget – hvordan forankres den politiske 
indsats fremadrettet? Idet Henning Westphael er udtrådt af bestyrelsen, så mangler bestyrelsen en 
repræsentant i sektorens arbejdsmarkedsudvalget. Anders Simonsen er indtil videre bestyrelsens 
suppleant til vi på næste møde udpeger et fast medlem.  

12. PH bladet 
Emner for næste blad bliver Finanslov og Ph.d. sag. 
Stikord/forslag ønskes. Bestyrelsesmedlemmer sender punkter til Tommy Dalegaard Madsen og 
Anders Henning Simonsen. 

13. Punkter til næste møde 
Drøftelse af opsamling fra politisk seminar.  Mulighed for nedsættelse af arbejdsgruppe drøftes. 
Pkt. til Evt. hvordan adjunktperioden forlænges pga. corona, samt hjemmearbejdsplads. Forslag om 
pkt. arbejdsmiljø under corona. 
Nyt medlem under arbejdsmarkedsudvalget. 
FU – vakant plads. FU overvejer selv om behovet er tilstede. 

14. Eventuelt 
Anders Henning Simonsen deltager ikke på sidste dag af TR seminaret. 


